

И.Н. Смирнова, И.С. Минаева, Н.И. Петренко. ОСНОВНЫЕ НАПРАВЛЕНИЯ СОВЕРШЕНСТВОВАНИЯ МЕЖВЕДОМСТВЕННОГО ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ ПРИ ИСПОЛНЕНИИ НАКАЗАНИЙ И МЕР УГОЛОВНО-ПРАВОВОГО ХАРАКТЕРА БЕЗ ЛИШЕНИЯ СВОБОДЫ // Вестник Российского университета кооперации. 2021. № 4(46). С. 165-169.

Автор (ы) И.Н. Смирнова, И.С. Минаева, Н.И. Петренко.

Author(s) I.N. Smirnova, I.S. Minaeva, N.I. Petrenko.

Индекс УДК 343.8

Название статьи: ОСНОВНЫЕ НАПРАВЛЕНИЯ СОВЕРШЕНСТВОВАНИЯ МЕЖВЕДОМСТВЕННОГО ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ ПРИ ИСПОЛНЕНИИ НАКАЗАНИЙ И МЕР УГОЛОВНО-ПРАВОВОГО ХАРАКТЕРА БЕЗ ЛИШЕНИЯ СВОБОДЫ

Title of the article: THE MAIN DIRECTIONS OF IMPROVING INTERDEPARTMENTAL COOPERATION IN THE EXECUTION OF PUNISHMENTS AND MEASURES OF A CRIMINAL NATURE WITHOUT DEPRIVATION OF LIBERTY

Ключевые слова: уголовно-исполнительная инспекция; органы внутренних дел; осужденные без лишения свободы; уровень повторной преступности; планирование и информационное межведомственное взаимодействие; организация межведомственного взаимодействия.

Keywords: penal enforcement inspectorate; internal affairs bodies; convicted persons without deprivation of liberty; the level of repeated crime; planning and informational interdepartmental interaction; organization of interdepartmental interaction.

Аннотация: В статье раскрываются проблемные аспекты взаимной правоохранительной предупредительной деятельности уголовно-исполнительных инспекций и органов внутренних дел. На основе проведенного исследования предлагаются основные направления оптимизации такой совместной работы, связанные с совершенствованием ее правового обеспечения, созданием современной системы подготовки сотрудников, улучшением материально-технического обеспечения подразделений, повышением качества планирования и информационно-аналитического обеспечения. Сделан вывод, что эффективности общепрофилактической деятельности можно добиться лишь при комплексном совместном планировании, четко установленном информационном обмене между субъектами, совместном принятии решений по ее оптимизации на основе анализа результатов совместной правоохранительной предупредительной деятельности.

Annotation: The article reveals the problematic aspects of mutual law enforcement preventive activities of criminal enforcement inspections and internal affairs bodies. Based on the conducted research, the main directions of optimization of such joint work are proposed, related to the improvement of its legal support, the creation of a modern system for training employees, improving the material and technical support of departments, improving the quality of planning and information and analytical support. It is concluded that the effectiveness of general preventive activities can be achieved only with comprehensive joint planning, well-established information exchange between subjects, joint decision-making on its optimization based on the analysis of the results of joint law enforcement preventive activities.

Контактные данные авторов: **СМИРНОВА Ирина Николаевна** – доктор юридических наук, профессор, профессор кафедры государственно-правовых дисциплин. Псковский филиал Академии ФСИН России. Россия. Псков. E-mail: irina_smi69@mail.ru.

МИНАЕВА Ирина Сергеевна – преподаватель кафедры государственно-правовых дисциплин. Псковский филиал Академии ФСИН России. Россия. Псков. E-mail: firefirst@mail.ru.

ПЕТРЕНКО Николай Иванович – доктор юридических наук, профессор, заведующий кафедрой теории и истории государства и права. Чебоксарский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Чебоксары. E-mail: pr.petrenko@mail.ru.

Contact details of the authors: **SMIRNOVA, Irina Nikolaevna** – Doctor of Law, Professor, Professor of the Department of State and Legal Disciplines. Pskov branch of the Academy of the Federal Penitentiary Service of Russia. Russia. Pskov. E-mail: irina_smi69@mail.ru.

MINAEVA, Irina Sergeevna – Lecturer at the Department of State and Legal Disciplines. Pskov branch of the Academy of the Federal Penitentiary Service of Russia. Russia. Pskov. E-mail: firefirst@mail.ru.

PETRENKO, Nikolay Ivanovich – Doctor of Law, Professor, Head of the Department of Theory and History of State and Law. Cheboksary Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Cheboksary. E-mail: pr.petrenko@mail.ru.
Страницы. 165-169.